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2024 Parkinson Canada CARE Fund 
Request for Application 

Introduction
Parkinson Canada invites qualified and experienced organizations to submit applications for the development and implementation of local health, wellness, and educational initiatives that directly address unmet needs of people living with Parkinson’s disease (PWPD) and/or their care partners (CP). This initiative aims to enhance the quality of life for those affected by Parkinson’s within diverse and underserved communities across Canada by empowering them with comprehensive support, education, and wellness resources.

Background
Parkinson's disease is a neurodegenerative disorder that not only impacts individuals diagnosed with the condition but also significantly affects the lives of their care partners. Acknowledging the multifaceted challenges faced by this community, we are seeking innovative and impactful programs that focus on wellness, education, and mental health to empower individuals and their care partners. Parkinson Canada aims to support programs that are scalable, sustainable, and measurable that address unmet needs in the local community. Funding will be determined by a peer review committee, and applicants will be expected to provide details about how their proposed programs address their commitment to provide sustainable program access to under resourced communities across Canada. 

Program Objectives
Programs receiving funding from Parkinson Canada CARE fund are expected to align with our commitment to serve diverse and underserved communities with limited access to Parkinson’s specific programming across the country. To be eligible for funding, programs must incorporate at least one of the following focus areas:

1. Exercise Programming. Programs should provide education and activities designed by professionals with experience in various Parkinson’s exercise fields (i.e., dance, Tai Chi, adaptive fitness, etc.).
2. Education & Skill Building Initiatives. Programs should empower individuals and their caregivers with both knowledge and practical tools for improved well-being.
3. Mental Health & Parkinson’s. Programs should provide information and activities that provide support, and socialization that help improve the emotional, psychological, and social well-being of those affected by Parkinson’s.

Key Dates: 
The following are key dates for this program:
· RFA release – April 15, 2024
· Online application opens – April 15, 2024
· Application deadline – June 1, 2024
· Review period – June & July 2024
· Award notification – Late August 2024
· Grant period – September 1, 2024, to August 31st, 2025

Level of Support: 
Parkinson Canada has budgeted $100,000 towards the CARE Fund and will fund initiatives that range from a minimum of $5,000 to a maximum of $25,000 for one year. Detailed budget justification must be included with application, and grant applications below the minimum may be considered on a case-by-case basis. Please note, in acknowledgement of the commitment of community volunteers, for the 2024 granting cycle, $15,000 will be reserved for eligible community organizations in Grey Bruce County.

Eligibility Criteria:
Organizations interested in submitting applications must meet the following criteria:

· Non-profit or other tax-exempt community-based organization.
· Health and wellness facilities or organizations may be eligible if they are (a) a registered charity or (b) maintain financial records and file a tax return each year for the organization.
· For profit organizations may be eligible to apply on the condition that the proposed program is offered at no cost and that the organization does not make a profit from the grant funds.
· [bookmark: _Int_FwOUOTM4]Demonstrate a proven track record in designing and implementing integrated programs for individuals with Parkinson’s and their Care Partners, displaying expertise in addressing the multifaceted needs of the Parkinson’s community.
· Demonstrate a commitment to equity and diversity, fostering inclusivity and justice across all facets of their operations.
· Demonstrate strong organizational fiscal management and governance.
Programs must meet the following criteria to qualify:

· Must be available within underserved communities in Canada with limited access to Parkinson’s specific programs and services
· Must fill gaps in existing programming in the Parkinson’s community.
· Be offered at low or no cost and be available to anyone in the Parkinson’s community.
· Demonstrate practices to ensure programs are accessible to PWPD.
· Use qualitative and quantitative measures to evaluate the program's impact and outputs.
· Can be in person, virtual or hybrid.
· Must have sustainable plan to continue after grant is completed.
· Project must be delivered by September 2025.
Partnerships: 
Partnerships are encouraged, however there must be a principal applicant. The principal applicant must:

· Be an eligible applicant.
· Submit the grant application.
· Be the contact of the partnership with Parkinson Canada during the post program.
· Play key roles in the planning and delivering of the program. 
· Submit the program report (outcomes and impact) after the program.
· Take a lead role in determining the project scope, timeline, and outputs.
· Be accountable for all project deliverables and reporting requirements.
Application Submission Process: 
All application must be submitted using the Parkinson Canada Application platform: Application Form Parkinson Canada will only accept application that are submitted on the platform. Paper copies will not be accepted
The application form is available on the Parkinson Canada website in PDF format. Applicants should ensure that they review the application form and accompanying guidelines to ensure the inclusion of all required information. Applicants will complete the application form, providing detailed responses to all required sections and prepare supplementary documents, including budget documents and any other materials specified in the grant application guidelines. 

Any questions about the application process can be sent to carefund@parkinson.ca. 

Budget:
Parkinson Canada will support the following budget items:

· Program direct labor costs
· Speaker fees for education programs (cannot exceed 10% of total budget)
· Direct service instructor and/or facilitator fees 
· Program direct material costs
· Marketing, printing, and promotion
· Food for educational/seminars
· Room rental for rural/underserved locations with no access to community centers/facilities (cannot exceed 10% of total budget)
· Participant fees (cost for participants to attend the program)
· Select supplies that can be used by participants (cannot exceed 5% of total budget)
· Participant transportation (cannot exceed 5% of total budget)
· Virtual meeting platform subscription (i.e. Zoom)
· Items related to “Train the trainer” efforts, including but not limited to; materials, sessions, technology, and ongoing support to ensure sustained impact and knowledge transfer for program longevity.
Parkinson Canada will not support the following budget items:

· Salary costs for organization personnel. (Exception can be made where an employee is also directly involved in instructing or facilitating a session. In such instances, only the direct session costs will be considered eligible). 
· Capital expenses (i.e. computers, furniture, building fixtures).
· Indirect costs (administrative, facility fees, facility rent, utilities, insurance, and/or general office expenses).
· Exercise equipment (i.e. bikes, treadmills, weights, boxing equipment etc.).
· Publication or distribution of books or movie productions.
· Any activities outside of Canada.
· Fundraising events such as golf tournaments, galas, runs or races.
· Financial assistance for individual support.
· Travel for staff/facilitators.
· Individual memberships, accreditations, instructor training programs and/or licensing.
Review Process:
All applications will be reviewed in two phases. The first phase will be completed by Parkinson Canada staff to conduct an administrative review to confirm basic program eligibility requirements. Eligible applicants will then move on to a nationwide peer review committee who will provide the final grant decision. Committee members will consider how impactful, sustainable, and measurable the program is, and will consider how aligned the program is with Parkinson Canada’s strategic objectives. After an application is submitted, you will receive confirmation of receipt and there will be no further communication from Parkinson Canada until funding decisions are made. All applicants will be notified about your application status by the end of August 2024. 

Reporting Requirements:
All grantees will be required to submit two reports on impact and outputs during the grant period: a mid-year report for the first half of the year, and a final report upon completion of the program. Failure to submit reports will result in the grantee returning funds to Parkinson Canada. Parkinson Canada requires that any awarded program provides proof of their participant tracking mechanism and marketing strategies that will be used. This information must be submitted when reports are due.

Acknowledgement of Funding 
Applicants agree to acknowledge Parkinson Canada’s support for the program in all materials about the program, including any materials in which a sponsor is listed. Parkinson Canada shall be listed more prominently than any other sponsor unless that other sponsor provides more direct financial support than Parkinson Canada. (Applicants will be required to detail other funding sources during the application process.) Further, acknowledgment of Parkinson Canada should be clearly indicated that Parkinson Canada provided a grant to fund the program. Parkinson Canada will provide logo and branding guidelines to grantees. Parkinson Canada takes no responsibility for the program or its content. Once Parkinson Canada funding has concluded, messaging must specify either that Parkinson Canada formerly funded the program, or the Parkinson Canada logo must be removed from messaging. 

The Application is Binding
Applicants agree that if they receive grant funding from Parkinson Canada based on their application, they will conduct the activity described in the application and use the funds as proposed. Applicants agree that any substantive change in the project or use of funds must have the prior approval from Parkinson Canada in writing and submitted to communitygrants@parkinson.ca. Applicants agree that for this grant funding they are to submit an interim and a final report of the progress of their applications and the use of funds. Parkinson Canada will provide the report templates and any unspent funds are to be returned to Parkinson Canada.



Sharing of Research and Findings
Parkinson Canada is a public charity and activities funded by Parkinson Canada must be conducted in the public’s interest. Applicants shall have a right to ownership of their work product funded by Parkinson Canada, but each applicant shall perform the funded activities in the public’s interest. Applicants acknowledge Parkinson Canada’s right to publish a summary of all programs funded. Applicants agree that they will involve Parkinson Canada when speaking to media in any form.

























2024 Parkinson Canada fond CARE
Demande de candidature

Introduction
Parkinson Canada invite les organismes qualifiés et expérimentés à présenter des demandes pour l'élaboration et la mise en œuvre d'initiatives locales en matière de santé, de bien-être et d'éducation qui répondent directement aux besoins non satisfaits des personnes atteintes de la maladie de Parkinson et/ou de leurs partenaires de soins. Cette initiative vise à améliorer la qualité de vie des personnes touchées par la maladie de Parkinson au sein de communautés diverses et mal desservies à travers le Canada en leur donnant accès à des ressources complètes en matière de soutien, d'éducation et de bien-être.

Contexte
La maladie de Parkinson est une affection neurodégénérative qui affecte non seulement les personnes qui en sont atteintes, mais aussi de manière significative la vie des personnes qui s'en occupent. Conscients des défis à multiples facettes auxquels est confrontée cette communauté, nous sommes à la recherche de programmes novateurs et efficaces axés sur le bien-être, l'éducation et la santé mentale afin de renforcer l'autonomie des personnes atteintes et de leurs partenaires de soins. Parkinson Canada vise à soutenir des programmes évolutifs, durables et mesurables qui répondent à des besoins non satisfaits dans la collectivité locale. Le financement sera déterminé par un comité d'examen par les pairs, et les candidats devront fournir des détails sur la façon dont les programmes proposés tiennent compte de leur engagement à fournir un accès durable aux programmes aux communautés disposant de peu de ressources à travers le Canada.

Objectifs du programme
Les programmes recevant un financement du fond CARE de Parkinson Canada doivent s'aligner sur notre engagement à servir des communautés diverses et mal desservies ayant un accès limité aux programmes spécifiques à la maladie de Parkinson dans l'ensemble du pays. Pour être admissibles au financement, les programmes doivent intégrer au moins l'un des domaines d'intérêt suivants

1. Programme d'exercices. Les programmes doivent proposer une formation et des activités conçues par des professionnels ayant de l'expérience dans divers domaines d'exercice liés à la maladie de Parkinson (par exemple, la danse, le tai-chi, le conditionnement physique adapté, etc.)
2. Initiatives d'éducation et de développement des compétences. Les programmes doivent permettre aux individus et à leurs aidants d'acquérir des connaissances et des outils pratiques pour améliorer leur bien-être.
3. Santé mentale et maladie de Parkinson. Les programmes doivent fournir des informations et des activités de soutien et de socialisation qui contribuent à améliorer le bien-être émotionnel, psychologique et social des personnes touchées par la maladie de Parkinson.

Dates clés :
Les dates clés de ce programme sont les suivantes :
· Publication de l'appel d'offres 15 avril 2024
· Ouverture de la candidature en ligne 15 avril 2024
· Date limite de dépôt des candidatures 1er juin 2024
· Période d'examen juin et juillet 2024
· Notification d'attribution fin août 2024
· Période de subvention du 1er septembre 2024 au 31 août 2025

Niveau de soutien :
Parkinson Canada a prévu un budget de 100 000 $ pour le fond CARE et financera des initiatives allant d'un minimum de 5 000 $ à un maximum de 25 000 $ pour une année. Une justification détaillée du budget doit être jointe à la demande, et les demandes de subvention inférieures au minimum pourront être examinées au cas par cas. Veuillez noter qu'en reconnaissance de l'engagement des bénévoles de la communauté, pour le cycle de subvention de 2024, 15 000 $ seront réservés aux organismes communautaires admissibles du comté de Grey Bruce.


Critères d'éligibilité :
Les organisations souhaitant soumettre une demande doivent répondre aux critères suivants :

· Organisme à but non lucratif ou autre organisme communautaire exonéré d'impôt.
· Les établissements ou organisations de santé et de bien-être peuvent être admissibles s'ils sont (a) un organisme de bienfaisance enregistré ou (b) s'ils tiennent des registres financiers et déposent une déclaration d'impôt chaque année pour l'organisation.
· Les organisations à but lucratif peuvent être éligibles à condition que le programme proposé soit offert gratuitement et que l'organisation ne fasse pas de profit avec les fonds de la subvention.
· Démontrer une expérience avérée dans la conception et la mise en œuvre de programmes intégrés pour les personnes atteintes de la maladie de Parkinson et leurs partenaires de soins, en faisant preuve d'expertise pour répondre aux besoins multiformes de la communauté de la maladie de Parkinson.
· Démontrer un engagement en faveur de l'équité et de la diversité, en encourageant l'inclusion et la justice dans toutes les facettes de leurs activités.
· Faire preuve d'une gestion fiscale et d'une gouvernance solides.
Les programmes doivent répondre aux critères suivants pour être éligibles :

· Doit être disponible dans les communautés mal desservies du Canada ayant un accès limité aux programmes et services spécifiques à la maladie de Parkinson
· Doit combler les lacunes des programmes existants dans la communauté de la maladie de Parkinson.
· Être offerts gratuitement ou à peu de frais et être accessibles à tous les membres de la communauté de la maladie de Parkinson.
· Démontrer des pratiques permettant de s'assurer que les programmes sont accessibles aux personnes atteintes de la maladie de Parkinson.
· Utiliser des mesures qualitatives et quantitatives pour évaluer l'impact et les résultats du programme.
· En personne, virtuel ou hybride.
· Il doit y avoir un plan durable pour continuer après la fin de la subvention.
· Le projet doit être livré d'ici septembre 2025.

Partenariats : 
Les partenariats sont encouragés, mais il doit y avoir un demandeur principal. Le demandeur principal doit

· Être un demandeur éligible.
· Soumettre la demande de subvention.
· Être la personne-ressource du partenariat avec Parkinson Canada pendant la durée du postprogramme.
· Jouer un rôle clé dans la planification et la réalisation du programme. 
· Soumettre le rapport du programme (résultats et impact) après le programme.
· Jouer un rôle de premier plan dans la détermination de la portée, du calendrier et des résultats du projet.
· Être responsable de tous les produits livrables du projet et des exigences en matière de rapports.

Processus de soumission des candidatures :

Toutes les demandes doivent être soumises à l'aide de la plateforme de demande de Parkinson Canada : 
Formulaire de demande Parkinson Canada n'acceptera que les demandes soumises sur la plateforme. Les copies papier ne seront pas acceptées
Le formulaire de demande est disponible sur le site Web de Parkinson Canada en format PDF. Les candidats doivent prendre connaissance du formulaire de demande et des lignes directrices qui l'accompagnent afin de s'assurer d'y inclure tous les renseignements requis. Les candidats rempliront le formulaire de demande en fournissant des réponses détaillées à toutes les sections requises et prépareront des documents supplémentaires, y compris des documents budgétaires et tout autre document spécifié dans les lignes directrices relatives à la demande de subvention.

Toute question concernant la procédure de candidature peut être envoyée à carefund@parkinson.ca. 

Budget :
Parkinson Canada soutiendra les postes budgétaires suivants :

· Coûts de main-d'œuvre directe du programme
· Honoraires des conférenciers pour les programmes d'éducation (ne peut excéder 10 % du budget total)
· Honoraires de l'instructeur ou de l'animateur des services directs 
· Coûts directs du matériel du programme
· Marketing, impression et promotion
· Nourriture pour les séminaires éducatifs
· Location de salles pour les régions rurales ou mal desservies qui n'ont pas accès à des centres ou à des installations communautaires (ne peut excéder 10 % du budget total)
· Frais de participation (coût de la participation au programme)
· Sélection de fournitures pouvant être utilisées par les participants (ne peut excéder 5% du budget total)
· Transport des participants (ne peut excéder 5 % du budget total)
· Abonnement à une plateforme de réunion virtuelle (par exemple Zoom)
· Les éléments liés aux efforts de "formation des formateurs", y compris, mais sans s'y limiter, le matériel, les sessions, la technologie et le soutien continu pour assurer un impact durable et un transfert de connaissances pour la longévité du programme.

Parkinson Canada ne soutiendra pas les postes budgétaires suivants :

· Les coûts salariaux du personnel de l'organisation. (Une exception peut être faite lorsqu'un employé est également directement impliqué dans l'instruction ou l'animation d'une session. Dans ce cas, seuls les coûts directs de la session seront considérés comme éligibles). 
· Les dépenses d'investissement (ordinateurs, mobilier, installations de bâtiments).
· Les coûts indirects (frais administratifs, frais d'établissement, loyer de l'établissement, services publics, assurance et/ou frais généraux de bureau).
· Matériel d'exercice (vélos, tapis roulants, poids et haltères, équipement de boxe, etc.)
· Publication ou distribution de livres ou de productions cinématographiques.
· Toute activité à l'extérieur du Canada.
· Les événements de collecte de fonds tels que les tournois de golf, les galas, les courses.
· Aide financière pour un soutien individuel.
· Les déplacements du personnel/des animateurs.
· Les adhésions individuelles, les accréditations, les programmes de formation des instructeurs et/ou les licences.
Processus d'examen :
Toutes les demandes seront examinées en deux phases. Dans un premier temps, le personnel de Parkinson Canada procédera à un examen administratif afin de confirmer les critères d'admissibilité au programme. Les candidats admissibles seront ensuite soumis à un comité d'examen par les pairs à l'échelle nationale, qui prendra la décision finale concernant la subvention. Les membres du comité examineront dans quelle mesure le programme est efficace, durable et mesurable, et dans quelle mesure il correspond aux objectifs stratégiques de Parkinson Canada. Une fois la demande soumise, vous recevrez un accusé de réception et Parkinson Canada ne communiquera plus avec vous jusqu'à ce que les décisions de financement soient prises. Tous les candidats seront informés du statut de leur demande avant la fin du mois d'août 2024.

Exigences en matière de rapports :
Tous les bénéficiaires devront soumettre deux rapports sur l'impact et les résultats au cours de la période de subvention : un rapport semestriel pour la première moitié de l'année et un rapport final à la fin du programme. En cas de non-présentation des rapports, le titulaire de la subvention devra restituer les fonds à Parkinson Canada. Parkinson Canada exige que tout programme subventionné fournisse une preuve du mécanisme de suivi des participants et des stratégies de marketing qui seront utilisées. Ces informations doivent être soumises à l'échéance des rapports.

Reconnaissance du financement
Les candidats acceptent de reconnaître le soutien de Parkinson Canada au programme dans tous les documents relatifs au programme, y compris tout document dans lequel un sponsor est mentionné. Parkinson Canada sera mentionné de manière plus évidente que tout autre sponsor, à moins que ce dernier ne fournisse un soutien financier plus direct que Parkinson Canada. (Les candidats devront détailler leurs autres sources de financement au cours du processus de candidature). En outre, la reconnaissance de Parkinson Canada doit indiquer clairement que Parkinson Canada a fourni une subvention pour financer le programme. Parkinson Canada fournira aux bénéficiaires des lignes directrices sur le logo et l'image de marque. Parkinson Canada n'assume aucune responsabilité à l'égard du programme ou de son contenu. Une fois le financement de Parkinson Canada terminé, les messages doivent préciser que Parkinson Canada a précédemment financé le programme ou que le logo de Parkinson Canada doit être retiré des messages.

La demande est contraignante
Les candidats conviennent que s'ils reçoivent une subvention de Parkinson Canada à la suite de leur demande, ils mèneront l'activité décrite dans la demande et utiliseront les fonds tels qu'ils ont été proposés. Les candidats acceptent que toute modification substantielle du projet ou de l'utilisation des fonds doit être approuvée au préalable par Parkinson Canada par écrit et soumise à communitygrants@parkinson.ca. Les candidats acceptent que, pour cette subvention, ils soumettent un rapport intérimaire et un rapport final sur l'état d'avancement de leur demande et l'utilisation des fonds. Parkinson Canada fournira les modèles de rapport et tous les fonds non dépensés devront être retournés à Parkinson Canada.

Partage de la recherche et des résultats
Parkinson Canada est un organisme de bienfaisance public et les activités financées par Parkinson Canada doivent être menées dans l'intérêt du public. Les candidats ont un droit de propriété sur le produit de leur travail financé par Parkinson Canada, mais chaque candidat doit réaliser les activités financées dans l'intérêt du public. Les candidats reconnaissent le droit de Parkinson Canada de publier un résumé de tous les programmes financés. Les candidats acceptent d'impliquer Parkinson Canada lorsqu'ils s'adressent aux médias sous quelque forme que ce soit.
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